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     Upernavik den, 15/01-2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg spørgsmål følgende til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Siden 2004 blev der indført kvoter for at fange narhvaler, hvor mange gange har man 

optalt narhval bestanden fra Naturinstituttet side indtil i dag? 

2. Hvornår var det sidste gang, at der blev optalt narhval bestanden? 

3. Hvor mange narhvaler er der? 

4. Hvor I er der blevet optalt bestanden? 

5. Hvilket målestok bruger man til optælling af bestanden? 

6. Samarbejder man med erhvervsfangerne når der optælles narhvaler? 

7. Hvad indeholder aftalen mellem (IWC, NAMMCO og JCNB) Grønland og andre lande? 

8. Har Naalakkersuisut planer om at etablere samarbejde med Nunavut omkring narhvaler? 

a) Hvis det er rigtigt: hvordan ser planerne ud? 

b) Hvis det er rigtigt: skal etableringen af arbejdsgruppen bestående også af 

erhvervsfangerne? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Jens Napãtôk´, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Siden indførelsen af kvote tildelingsprincippet i 2004 vil man gerne vide om at hvor mange gange 

har man optalt bestanden af narhvaler. Fordi ved svarnotat fra Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst 

og Landbrug, Sags.nr. 2018-10328, EM2018/60 og EM 2018/234 besvarede Naalakkersuisoq at 

bestanden af hvid og narhvaler blevet stabile og langsomt voksende. 

 

Ligeledes ifølge svarnotat fra Naalakkersuisoq nævnes at IWC, NAMMCO og JNCB man 

samarbejder med, derfor vil jeg gerne vide, hvordan samarbejdets aftale indeholder. 

 

Dertil vil jeg også gerne vide om at Grønland og Nunavut det er samarbejder med hinanden 

vedrørende Narhvaler. Som vi har hørt fra andre er der i Nunavut fanget omkring 1000 narhvaler 

om året og der er ingen kvoter på narhvaler. 

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage 

 

 


